
 

 

Voorzitter, 

Het is een voorrecht om in Zwolle of haar regio te mogen wonen en werken met haar prima 
voorzieningen, fijne winkels en waardevolle buitengebied. Veel van onze inwoners zijn tevreden over 
hun straat of buurt en verwachten zelfs dat het de komende jaren nog beter gaat. Ze hebben 
doorgaans werk en daarmee een vast inkomen. Er zijn echter ook inwoners die het moeilijk hebben, 
gelukkig heeft Zwolle daar een sociaal vangnet voor. De stad groeit en veranderd, voor het CDA 
belangrijk dat we in deze groeiopgave de sociale en vriendelijke karakter van de wijken behouden.  

 

We bespreken vandaag het meerjarig perspectief van Zwolle. Hierbij gaat het enerzijds over een 
financieel gezond Zwolle - vandaag en de komende jaren - en anderzijds over de ontwikkelrichting 
van de stad.  

Het CDA heeft grote zorgen bij de financiële gezondheid van de stad. Vandaag ligt er wel een 
sluitende begroting, echter de uitkomsten van de meicirculaire van het ministerie geven een 
negatieve richting. Daarbij komt op lange termijn de heroriëntatie van het gemeentefonds in 2021 
waarvoor het perspectief ook negatief is. En het CDA wil de kosten voor de Zwolse burger; zoals 
bijvoorbeeld via de OZB niet meer dan met de indexering verhogen.  

In de perspectiefnota zien we dat het college veel onderwerpen incidenteel dekt. Daar zijn ook 
onderwerpen bij waarvoor de afgelopen jaren al succesvolle activiteiten zijn ontwikkeld. Normaal 
gesproken zouden deze onderwerpen dan structureel gedekt moeten worden, nu geeft het college 
aan dat zij eerst nog onderzoek naar effectiviteit wil doen. Het CDA is blij dat het college de 
effectiviteit onderzoekt, maar voor het CDA horen deze bedragen bij het structureel perspectief. Dit 
structureel perspectief zou daardoor negatief worden. We denken hierbij in het bijzonder aan 
onderwerpen als ondersteuning vrijwilligerswerk, capaciteit aangepast sporten, maatschappelijke 
participatie, statushouders en vitaal en waardig ouder worden. 

De financiële ruimte die er deze 4 jaar is, structureel en incidenteel opgeteld zo’n € 21.8, wordt voor 
meer dan 80 procent ingezet in programma’s 5-10, in belangrijke mate in het fysieke en economische 
domein. Wanneer het college activiteiten die in het sociaal domein (de programma’s 1 tot 4) al jaren 
lopen structureel zou maken en op niveau 2020 financieel door zou trekken, scheelt dat bijna 3 
miljoen en hersteld het evenwicht zich. Ook wil het college bezuinigen in sport en bij 
wijkverenigingen, onbegrijpelijk dat deze verbindende organisaties opnieuw in beeld hiervoor zijn. IS 
HET COLLEGE BEREID HAAR SOCIALE KANT MEER TE LATEN ZIEN? MEER GELD VOOR STRUCTURELE 
ACTIVITEITEN EN GEEN BEZUINIGINGEN OP WIJKVERENIGINGEN EN SPORT.  

 

In de afgelopen jaren heeft de gemeente Zwolle – in verhouding tot andere partijen als de Europese 
Unie, het Rijk, NS, ProRail en Provincie Overijssel – veel geld en energie in de Spoorzone geïnvesteerd 
en daar mogen we trots op zijn. Een prachtig spoorknooppunt dat steeds dichter naar de binnenstad 
groeit en het 2e spoorknooppunt van Nederland, met zicht op iedere 10 minuten een trein in het 
vierkant. Het college stelt voor om “zomaar” opnieuw structureel een half miljoen vrij te maken voor 
de Spoorzone met als argument: “de stations entree aan de noordzijde”. Voor het CDA gaat dit te 



snel zonder concreet plan. WIJ WILLEN VAN HET COLLEGE WETEN WELK PLAN ER IS EN WELK ZICHT 
ER OP CO-FINANCIERING IS.  

In de perspectiefnota staan een aantal onderwerpen die de bijzondere aandacht van het CDA 
trokken. Zo lezen we dat het college in de Erfgoedhotspot een mooie manier ziet aan het zichtbaar 
maken en het levend houden van de cultuurhistorie van Zwolle. Verbaast zijn we dan ook dat het 
college vervolgens besluit geen geld vrij te maken voor deze hotspot. Een stad die haar geschiedenis 
niet op een moderne wijze presenteert, verloochend zichzelf. IS HET COLLEGE BEREID DIT BESLUIT TE 
HEROVERWEGEN?   

We vinden het als CDA vanzelfsprekend prachtig dat dit college bereid is middelen vrij te maken voor 
kunst in openbare ruimte. Ook hier zien we een unieke verbinding met historisch perspectief. In 2021 
is het 550 jaar geleden dat Thomas a Kempis is overleden. IS HET COLLEGE BEREID DEZE MIDDELEN 
IN HISTORISCH PERSPECTIEF IN TE ZETTEN?  

De renovatie van de Grote Kerk nadert haar voltooiing, daarin heeft gemeente Zwolle met 
overtuiging fors in geïnvesteerd en het resultaat is prachtig. KAN HET COLLEGE AANGEVEN OF EN 
WANNEER ER ZICHT IS OP DE KOMST VAN DE BEELDENGROEP VAN JOAN DERK VAN DER CAPELLEN 
VANUIT ITALIE? 

 

 

Voor het CDA is het belangrijk dat iedere Zwollenaar zich in zijn of haar wijk en buurt echt thuis voelt. 
Daarbij denken we aan een wijkservicepunt waar de onderlinge band en samenwerking versterkt 
wordt, tegen polarisatie. Idealiter zien we deze wijkservicepunten uitgroeien tot multifunctionele 
wijklocaties waarin basisscholen, huisartsen, wijkagent, buurthuis, jongerencentrum, wijkvereniging, 
etc. met elkaar optrekt. IS HET COLLEGE BEREID TE INVESTEREN IN WIJKSERVICEPUNTEN 
WAARDOOR INWONERS MET VRAGEN DICHT BIJ HUIS GEFACILITEERD WORDEN EN VERSCHILLENDE 
GROEPEN MET ELKAAR IN GESPREK KOMEN EN BLIJVEN?  

Het CDA vind het van groot belang dat we naast de focus op de cijfers ook de mens in onze 
samenleving blijven zien en ontmoeten. Tevreden zijn over de cijfers is mooi, echter soms gaan er 
schrijnende situaties achter schuil. We willen niet achter het stuur zitten, kijkend naar het 
dashboard. Nee, we willen de mensen die meereizen ontmoeten en spreken, daarmee versterken we 
de democratie en betrokkenheid. WE ROEPEN HET COLLEGE DAAROM OP OM IN IEDERE WIJK EEN 
JAARLIJKSE BIJEENKOMST TE ORGANISEREN WAAR MENSEN UIT DIE WIJK ELKAAR EN HET 
VOLTALLIGE COLLGE ONTMOETEN EN RAADSLEDEN AANWEZIG KUNNEN ZIJN. BENT U BEREID DIT TE 
DOEN?  

Zwollenaren met schulden gaan vaak langjarig gebukt onder deze schulden. Het verkorten van de 
termijnen van afbetalen helpt deze groep om sneller weer te participeren. Enerzijds dus van groot 
belang mensen met schulden optimaal te begeleiden; zoals schuldhulpmaatje doet. Anderzijds kan 
de termijn verkort door inzet van perspectieffonds en kunnen we als overheid zelf invloed hebben op 
het stapelen van boete op boete. Dit gaat landelijk vooral over verkeersboetes en de belastingdienst. 
Lokaal kan het gaan dit om de gemeentelijke belastingen, naast huur en ziektekosten. IS HET 
COLLEGE BEREID TE ONDERZOEKEN DAT WANNEER IEMAND ACTIEF MEEWERKT IN DE 
SCHULDHULPVERLENING ER GEEN VERHOGINGSBOETES MEER OPGELEGD WORDEN? EN IS HET 
COLLEGE BEREID OM – NET ALS HET CDA – BIJ DE LANDELIJKE INSTANTIES HETZELFDE TE 
BESPREKEN?   



 

 

Voor het college lijkt het verlichten van de enorme druk op de huizenmarkt geen ambitie. In ieder 
geval lezen we in de perspectiefnota daarover niets. Voor het CDA is dit wel degelijk een groot 
vraagstuk. Vanuit onze achterban klinken stevige geluiden over tekort aan betaalbare, in de 
prijsklasse van € 160.000 tot € 240.000, woningen. Hardwerkende Zwollenaren die al jaren wachten 
op een huis. Het concilium schrijft in haar recente positionpaper: “Kwalitatieve groei van een 
inclusieve stad; juni 2019”, zelfs dat Zwolle een exclusieve stad dreigt te worden wanneer we lage en 
middeninkomens geen woning bieden. IS HET COLLEGE BEREID TE ONDERZOEKEN HOE EEN ANTI 
SPECULATIEBEDING EN DE ZELFBEWONINGSPLICHT IN ZWOLLE GEIMPLEMENTEERD KAN WORDEN 
OM DE PRIJZEN TE BETEUGELEN?  

Huizen bouwen we voor de komende generaties. Wat het CDA betreft doen we dat energieneutraal 
en klimaatbestendig. Daarmee bereiken we stap voor stap de doelen die we ons gesteld hebben, 
zoals Tripple 25 en 49% in 2030. IS HET COLLEGE BEREID TE ONDERZOEKEN HOE DE EXTRA 
INVESTERINGEN IN KLIMAAT BIJ EEN WONING VIA EEN LENING VOOR LAGERE INKOMENS 
BETAALBAAR WORDT.  

Ook in de bestaande voorraad woningen willen we klimaatmaatregelen uitlokken, niet verplichtend 
opleggen, maar via doortastende ondersteuning en met vernieuwende methoden inwoners 
faciliteren. Wij zien een rol voor “De Energiecoach”. IS HET COLLEGE BEREID DIT PER WIJK VIA DE 
EERDER GENOEMDE WIJKSERVICEPUNTEN TE ORGANISEREN?  

Ondanks alle maatregelen veranderd ons klimaat en de flora en fauna. Zowel in de stad als in ons 
waardevolle buitengebied. Door invasieve exoten en extreme droogte heeft dit college een enorme 
hoeveelheid bomen gekapt in 2018. Het CDA ziet dat het college nu achter de feiten aanloopt en 
steeds incidentele middelen vraagt. In deze perspectiefnota weer 2 maal € 200.000 voor de Japanse 
Duizendknoop. Het voelt als incidentmanagement nu weer beperkt tot de Japanse Duizendknoop. 
Het CDA ziet de uitdrukkelijke noodzaak om het onderwerp invasieve exoten beleidsmatig op te 
pakken en in samenwerking met de stadsecoloog te groeien naar een regionaal kenniscentrum 
exoten om pro-actief nieuwe soorten voor te zijn en bij de aanplant van nieuwe bomen voldoende te 
anticiperen. IS HET COLLEGE BEREID DE KANSEN VOOR EEN REGIONAAL KENNISCENTRUM EXOTEN 
EN KLIMAAT TE VERKENNEN EN DAAROVER IN OVERLEG TE GAAN MET ROVA, REGIO GEMEENTEN, 
WATERSCHAP EN DE PROVINCIE OVERIJSSEL?  

Wanneer het college bereid is deze verkenning te doen, is het CDA bereid u - tijdens een extreem 
warme zomerdag, zoals vandaag en de komende dagen - te trakteren op Jawel een Japanse 
Duizendknoopsorbet!! 

 

Voorzitter, ik sluit af.  

We zijn trots op Zwolle als prachtige groeistad om te wonen, te werken en te genieten van het 
waardevolle buitengebied met sociaal en vriendelijk karakter.  

 Dank u wel!! 


